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Protokół Nr 22/2021 
 zdalnego (online) posiedzenia Komisji Kultury i Edukacji  
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
dnia 18.10.2021 r 
początek  godz. 15.00 
  
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
Przewodnicząca Komisji, p. Wioletta Śląska - Zyśk powitała wszystkich obecnych na zdalnym 
posiedzeniu Komisji Kultury i Edukacji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  
Kolejno poprosiła o potwierdzenie obecności w programie konferencyjnym. Wszyscy 
członkowie komisji zalogowali się do programu.  
 
Obecni członkowie Komisji:  
Wioletta Śląska-Zyśk,  
Grażyna Kluge,  
Sylwia Jaskulska, 
Marcin Kuchciński,  
Bożenna Ulewicz,  
Patryk Kozłowski. 
 
2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

 
Przewodnicząca Komisji  zapytała o uwagi do przesłanego porządku posiedzenia, uwag nie 
zgłoszono. W związku z powyższym zarządziła głosowanie. Za przyjęciem porządku 
głosowało 6 – członków Komisji, przeciw - 0, wstrzymało się - 0.   

 
Porządek przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Zapoznanie się z działalnością Muzeum Bitwy pod Grunwaldem w Stębarku oraz realizacją 

inwestycji – stan obecny, zagrożenia  i perspektywy. 
4. Zaopiniowanie materiału na XXXI Sesję Sejmiku: 
 Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w szkołach i placówkach 

oświatowych za rok szkolny 2020/2021, dla których organem prowadzącym jest 
Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

5. Sprawy różne. 
6. Przyjęcie protokołu Nr 21/2021 z posiedzenia komisji  z dnia 23.08.2021r.  
7. Zakończenie posiedzenia. 
 

3. Zapoznanie się z działalnością Muzeum Bitwy pod Grunwaldem w Stębarku oraz 
realizacją inwestycji – stan obecny, zagrożenia  i perspektywy. 

 

Dyrektor Muzeum Bitwy pod Grunwaldem w Stębarku  dr Szymon Drej stwierdził, iż żałuje, 
że z powodu pandemii Covid-19 Komisja nie mogła odbyć posiedzenia  w Muzeum. W dalszej 
części  korzystając z prezentacji multimedialnej zapoznał członków komisji z działalnością 
placówki oraz przedstawił stan realizacji inwestycji. Stwierdził, iż pomimo epidemii Muzeum 
funkcjonuje i prowadzi swoją działalność natomiast pandemia i związane z nią obostrzenia 
znacznie ją utrudniają. Poinformował, iż na rok 2021 mają bardzo bogatą ofertę edukacyjną, 
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która była skierowana głównie do zorganizowanych grup szkolnych, a jak wiadomo w związku 
z obostrzeniami tych grup było zdecydowanie mniej. W dalszej części przedstawił pozyskane 
artefakty, a wśród których znajdował się  zabytkowy, bardzo dobrze zachowany 
średniowieczny miecz. Dodał, iż Muzeum współpracuje z Zachodniomazurskim 
Stowarzyszeniem Przewodników, propagują akcję „zwiedzaj mądrze z przewodnikiem”, 
natomiast  przy współpracy z Zachodniomazurską Lokalną Organizacją Turystyczną 
przygotowali ofertę dla osób niedosłyszących. Wspomniał, iż rok 2021 był już drugim rokiem, 
w którym nie odbyła się inscenizacja bitwy pod Grunwaldem. Odbył się tylko uroczysty apel                       
i zorganizowano szereg turniejów rycerskich. W dalszej części przedstawił wydarzenia które 
miały miejsce w poszczególnych miesiącach: w  sierpniu zorganizowali po raz X imprezę  pod 
nazwą Mistrzostwa Polski  w Łucznictwie Konnym. Poinformował, iż po raz XI w dniu 18 
września 2021 r odbyła się impreza pod nazwą „Jesień Średniowiecza” jest to jeden                       
z największych turniejów rycerskich w Polsce. Dodał, iż Muzeum jest od kilki lat 
koordynatorem Europejskich Dni Dziedzictwa. W dalszej części  Dyrektor Drej  poinformował, 
iż rozpoczęli współpracę z Muzeum Warmii i Mazur oraz Pomorskim Uniwersytetem 
Medycznym ws. przebadania szczątków kostnych rycerzy znalezionych pod Grunwaldem.                       
W dniu 6 października współorganizowali tradycyjne biegi przełajowe, w których wzięło udział 
przeszło 1000 uczestników. Podkreślili, iż  dzięki uprzejmości radnego, a zarazem dyrektora 
Muzeum Pogranicza, Patryka Kozłowskiego w dniu 15 listopada  odbędzie  się  na Zamku                      
w Działdowie  ogólnopolska konferencję naukową pt. „Grunwald. Tradycja i historia”. Kolejno 
przedstawił stan realizacji inwestycji na polach Grunwaldu. W dalszej części przypomniał, iż 
została wybrana nowa firma budowlana z dużymi tradycjami, która w ciągu 9 miesięcy od 
podpisania umowy ( umowa podpisana w lipcu) powinna zakończyć inwestycję. Dodał, iż  
prace przebiegają według harmonogramu. Następnie przedstawił wizualizację wystawy Prof. 
dr hab.  K. J. z Akademii Sztuk Pięknych z Wrocławia. Dodając, iż w budżecie projektu na 
wystawę  zaplanowano kwotę 2 639 107 zł natomiast najniższa kwota  z przetargu opiewa  na 
kwotę 8 842 470 zł. W związku z powyższym odbyli rozmowy w Ministerstwie Kultury 
Dziedzictwa Narodowego i Sportu. Ministerstwo zobowiązało się do przekazania brakującej 
kwoty w wysokości 6 254 728 zł, z rezerwy ministerialnej i w tym celu złożyli stosowny 
wniosek.   

Radna Bożenna Ulewicz powitała wszystkich, dodając, iż w dniu jutrzejszym wracając ze 
szkolenia planuje odwiedzić Grunwald, aby zapoznać się z  realizacją inwestycji. Dodała,                       
iż w prezentacji znajduje się mało zdjęć pokazujących aktualny stan realizacji inwestycji. 
Podkreśliła, iż obietnica finansowa Ministerstwa Kultury Dziedzictwa Narodowego i Sportu    
ws. dofinasowania wystawy jest cenna.  Podkreśliła, iż  niepokoi się  o realizację  inwestycji,  
w tym celu  wybierze się pod Grunwald, aby na miejscu zapoznać się z postępem prac. Kolejno 
zapytała kiedy zostanie ukończony I etap inwestycji. 

Dyrektor Szymon Drej dodał, że jeżeli radna zjawi się w Muzeum to będzie mu niezmiernie 
miło pokazać postęp prac. Dodał, iż prace idą bardzo szybko, a obecnie są prowadzone prace 
wykończeniowe wewnątrz  obiektu.  

 Przewodnicząca Komisji zapytała o termin  realizacji wystawy. 

Dyrektor Szymon Drej poinformował, iż przetarg na wystawę się odbył i została wyłoniona  
firma. Jednak do momentu otrzymania  z Ministerstwa potwierdzenia  obiecanych środków nie 
mogą związać się ofertą. Dodał, iż termin wykonania wystawy wynosi pół roku.  

Członek Zarządu, a zarazem członek Komisji Sylwia Jaskulska podała kwoty, tj. wartość 
inwestycji wynosi 48 896 293 zł, wydatki kwalifikowalne 25 000 000 zł., a dofinansowanie                
z  Ministerstwa 21 320 000 zł . Mają nadzieję, że otrzymają dodatkowe środki z Ministerstwa 
ponieważ bez tej wystawy nie będą w stanie otworzyć Muzeum. Dodała, iż za zgodą 
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Przewodniczącej Komisji będą mogli  się wybrać na teren budowy, ale obecnie najważniejsze 
jest pozyskanie środków i wykonanie wystawy. 

Przewodnicząca Komisji dodała, iż trzyma kciuki, aby udało się pozyskać dodatkowe środki na 
realizację wystawy.  

4. Zaopiniowanie materiału na XXXI Sesję Sejmiku: 
 Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w szkołach i placówkach 

oświatowych za rok szkolny 2020/2021, dla których organem prowadzącym jest 
Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
 

Przewodnicząca Komisji zapytała o uwagi do przesłanej informacji, uwag nie zgłoszono.                      
W związku z powyższym zarządziła głosowanie. Za przyjęciem ww. informacji  głosowało 4 
– radnych, przeciw - 0, wstrzymało się - 2.   

                                                                                      Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 1 
5. Sprawy różne. 

 
Spraw różnych i wolnych wniosków nie zgłoszono.  
 
6. Przyjęcie protokołu Nr 21/2021 z posiedzenia komisji  z dnia 23.08.2021r.  

 
Przewodnicząca Komisji   zapytała o uwagi do przesłanego  protokołu. Nikt nie zgłosił uwag.   
W związku z powyższym zarządziła głosowanie. Za przyjęciem protokołu głosowało                        
- 6 radnych, przeciw - 0, wstrzymało się - 0.    

 
7. Zakończenie posiedzenia. 

 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Komisji  podziękowała uczestnikom za udział 
w posiedzeniu i zakończyła obrady Komisji Kultury i Edukacji w dniu 18.10.2021r.  

 

 

Przewodnicząca Komisji  

Wioletta Śląska –Zyśk  

 

 

 

Protokołowała: 

Mirosława Baran-Styczyszyn 
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                                                                                                                              Załącznik nr 1 do  
                                                                                                                                     Protokołu Nr 22/2021  
                                                                                                                                     posiedzenia Komisji  
                                                                                                                                    Kultury i Edukacji,  

                                                                                                                          18.10.2021 r. 

 
Uchwała Nr 22/79/21 

Komisji Kultury i Edukacji  
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

z dnia 18 października 2021  r. 
 

opiniująca informację o stanie realizacji zadań oświatowych                    
w szkołach i placówkach oświatowych za rok szkolny 2020/2021, dla 
których organem prowadzącym jest Samorząd Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego. 

 

  Na podstawie § 31 pkt. 4 i 6 Statutu  Województwa  Warmińsko  - Mazurskiego                       

(Dz. Urz. Woj. Warm.- Maz.  z 2016 r., poz. 4971 ze zm.) uchwala, co następuje: 

 

§ 1. 

Komisja Kultury i Edukacji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego pozytywnie 

opiniuje w/w informację. 

 

§ 2. 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Komisji. 

 

§ 3. 
 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

Przewodnicząca Komisji  
 
 

                                                          Wioletta Śląska-Zyśk 

 

 


